



## Editorial Board

### **Editor-in-Chief:**

*prim. MUDr. Miroslav Novotný*

### **Associate editors:**

*prof. MUDr. Josef Faber, DrSc.*

*prof. MUDr. Ján Praško Pavlov, CSc.*

*doc. MUDr. Ingrid Tonhajzerová, Ph.D.*

*doc. PhDr. Marek Preiss, Ph.D.*

*PhDr. Hana Přikrylová- Kučerová, Ph.D.*

*PhDr. Pavel Škobrtal, Ph.D.*

*PhDr. Mabel Rodriguez, Ph.D.*

*doc. PhDr. Jiří Kulka, CSc.*

*PhDr. Miloš Šlepecký, CSc.*

*PhDr. et PhDr. Radek Ptáček, Ph.D., MBA*

*MUDr. et Mag. Phil. Svetlana Žuchová, Ph.D.*

*dr hab. Henryk Noga*

Language editor of English texts - Bc. Silvie  
Novotná

Proofreading Slovak texts – Mgr. Tomáš  
Žilinčík

Webdesign and CMS – Hana Hausnerová

# Cognitive Remediation Journal



## About the Journal

Cognitive Remediation Journal is an online journal that focuses on information mediation and exchange in the area of nonpharmacological interventions of neuropsychological character at the entire spectrum of medical disorders. The journal is published by Centrum duševního zdraví Jeseník and Šumperk (Center of mental health Jeseník and Šumperk).

We publish original articles from research and medical practices, survey studies, postgraduate topics, news form interesting scientific and medical events, and book reviews. We also offer space for expert discussion about specialized topics of master thesis and bachelor's thesis and advertising new research. The journal is freely accessible to all readers. The articles are published in Czech and English version.

认知矫正杂志是旨在整个内科疾病神经心理学性质的非药物治疗领域的信息交流。杂志由叶赛尼克和苏姆贝克精神卫生中心出版。

我们刊登经过研究，医学实践的原创文章，还发布课题研究，研究生课题，以及有趣的科学和医学的新闻。我们还辟出特殊板块有专家点评博士，硕士论文，发布研究新成果，并以英文和捷文发表。

Editorial e-mail: [cdzord@email.cz](mailto:cdzord@email.cz)

编辑 e-mail: [cdzord@email.cz](mailto:cdzord@email.cz)

Journal webpage: [cdzjesenik.cz/journal](http://cdzjesenik.cz/journal)

杂志 webpage: [cdzjesenik.cz/journal](http://cdzjesenik.cz/journal)

The manuscripts are evaluated in two rounds. In the first round, every manuscript is evaluated by the editors. The editors reserve the right to refuse any article. In the second round, the manuscript undergoes a double blind review procedure (except for discussions, messages and book reviews). The review of research or survey studies and of practice contributions is then sent to the author. The manuscript is either marked as “accepted”, “accepted after corrections” (a correction is required in order to get published), or “declined”.

来稿需经两轮评估。第一轮评估由编辑评判，其有权决定稿件的取舍。在第二轮筛选，原稿经过了双盲评审程序（除讨论，留言和书评）。经审查的研究或调查报告以及实践总结将会发还作者。原稿会加注“接受”，“修改后接受”（根据出版的需要修改），或者“退稿”

### Our Mission

#### 我们的任务

The area of nonpharmacological care represents very important part of medical and scientific research. The questions related to this topic are and will be in the center of attention of both professional and general public. Cognitive Remediation Journal is trying to meet the growing demand for scientific information in this area. Since its inception in 2012, the journal has registered over 3.600 page views.

非药物保健领域代表了医疗和科研的重要组成部分。问题关系到专业和普通大众关注的焦点。认知矫正杂志正在努力满足这一领域不断增长的科学信息。2012年创刊至今，杂志注册论文已有3600页。

### The Aim of the Journal:

#### 杂志的目标

- to provide space for presenting and mediating professional findings of domestic and foreign experts in the field of nonpharmacological interventions

为国内外专家提供非药物干预治疗的专业发现提供展示和交流平台。

- to provide study materials for postgraduate education

为研究生教育提供课题

- to create a platform for greater informational exchange and communication across disciplines that are dealing with the application of nonpharmacological approaches

# COGNITIVE REMEDIATION JOURNAL



during diagnosis and therapy

为诊断治疗过程非药物干预治疗方法的应用提供更大的信息交换沟通跨学科的平台。

- to cultivate interdisciplinary expert debate associated with nonpharmacological interventions

组织跨学科非药物干预治疗专家的辩论

Cognitive Remediation Journal

认知矫正杂志

Centrum duševního zdraví Jeseník

Dukelská 456

790 01 Jeseník

Phone number: +420 584 412 462

E-mail: [cdz.jesenik@seznam.cz](mailto:cdz.jesenik@seznam.cz)

General Conditions

概述

Before submission please make sure that your paper follows the guidelines for publishing in Cog-

med Remediation Journal

投稿前请确认你的稿纸符合杂志出版的要求。

Article/research paper should be submitted via a form on the Cognitive Remediation Journal website or via e-mail to [cdzord@email.cz](mailto:cdzord@email.cz)

文章/研究报告以符合认知矫正杂志网页的格式提交或者通过e-mail [cdzord@email.cz](mailto:cdzord@email.cz)发送。

Our journal is a quarterly.

我们的杂志是季刊

The length of the article/research paper is not limited. However, editors reserve the right to consult the length of the paper with its author.

文章/研究报告的长度是不受限制。不过，编辑保留与作者商榷文章的长度权利。

Editors shall not be liable for an abuse of copyright laws by a misuse of information to foreign entity

编辑对外来实体盗版滥用版权信息免责

Editors accept articles/research papers that correspond with the topic of the Journal.

编辑接受和杂志主题对应的论文/研究报告

Editors decide whether the article/research paper will be published.

编辑决定论文和研究报告的取舍

Rules for publishing an article/research paper

论文和研究报告的规则

Author of published article/research paper does not receive a fee.

作者没有稿酬

Author guarantees that the text he provided is original. All coauthors should be included.

作者，所有合作者应包括在内，保证其所提供的论文是原创的。

Author declares that the version of submitted article/research paper is not being prepared for publication in another journal nor has it been already published in another journal. All rights belong to the author of the article/research paper.

作者声明提交的文章/科研报告的版本未准备发表在另一份期刊，也没有被另一杂志已经出版。版权属于论文/研究报告的作者。

Author of the article/research paper is responsible for the accuracy of all content. Author should notify the editors when an identical article is being published elsewhere. This is considered an earnest condition for cooperation.

论文/研究报告的作者需负责文章所有内容的准确性。相同的文章在其他地方发表，作者应通知编辑。这是认真合作的一个条件。

Author should also inform that the article/research paper was already published in Cognitive Remediation Journal if he decides to publish it further elsewhere.

如果作者决定将论文/研究报告进一步在其他地方发表，应告知此文已发表在认知矫正杂志。

Author will provide full contact information, not only an anonymous e-mail.

作者将提供完整的联系信息，而不只是一个匿名电子邮件地址。

Author agrees that publisher can make adequate editorial changes if needed.

作者同意，如果需要的出版社可以对文章做出适当的编辑修改。



Author agrees that the editors will include the article/ research paper in a journal issue of their choice and according to their consideration.

作者同意，编辑将根据自己的考虑在杂志发行论文/研究报告

Author accepts the standard process of publishing an article/research paper, which is as follows:

The article/research paper is published electronically in an online version of the Journal (PDF).

In some cases, if the article is successful, a printed version might be created. An excerpt from the article might be posted on the Cognitive Remediation Journal website.

作者接受如下论文/研究报告发表的标准流程：

文章/研究论文在杂志（PDF）的在线版本电子出版。

在一些情况下，如果该论文是成功的，论文可能印成印刷品。而部分摘录可能被张贴在认知矫正杂志网站上。

The manuscript must be submitted electronically. By submitting an article/research paper the author agrees to the rules listed above.

稿件必须电子版提交，作者同意上列稿件规则。

Note: In some cases, individual conditions might be negotiated between the author and Cognitive Remediation Journal editors.

注：在某些情况下，作者和认知矫正期刊编辑之间可以对个别条款进行协商。

#### Recommended format of a research paper

推荐研究报告的格式

Note: If the author is unable to fully comply with the guidelines, editors will provide a guidance and help. Text should be structured into chapters, sections and paragraphs

注意：如果作者未能完全符合指引，编辑将提供指导和帮助。文本应该被组织成章节和段落

#### Standard outline:

标准大纲

Title

题目

Abstract or Summary

摘要或概述

Introduction

简述

Body of a paper

论文的正文

Conclusion

结论

Appendices

附录

Endnotes and footnotes

尾注和脚注

Bibliography and References

参考书目和参考

At a reasonable rate, article may contain graphic attachments, figures and tables that support the text.

以合理的比例，文章可包含支持论文的图形附件，数据和表格。

Text of the article/ research paper and its graphic attachments must meet the following norms.

论文/研究报告和图形附件必须符合下列规范。

Technical norms for the text

技术规范文本

electronic version of the article/research paper should be submitted in MS Word format (.doc)

or Rich Text Format (.rtf)

电子版论文/研究报告应提交MS Word格式 (.doc) 格式或RTF格式 (.rtf)

article/research paper must be submitted via an electronic form on the Cognitive Remediation Journal website or via e-mail to cdzord@email.cz. If the size of the file exceeds 1.5 Mb it should be submitted via e-mail.

论文/研究报告必须通过一个认知矫正杂志的网站的电子表格或通过电子邮件来cdzord@email.cz提交。如果文件的大小超过1.5 MB应该通过电子邮件提交。